
Maakunta-/sotealue lausunnon valmistelu 

Ennakkokysymykset ja kuulemisten ajankohdat 

Savonlinna järjestää kuulemisen Savonlinnan liittymisestä Pohjois-Savon maakuntaan/Sote-alueeseen tai 

pysymisestä Etelä-Savon maakunnassa/Sote- alueessa.   

 

Pohjois-Savon liitto 11.8.2020 klo 16.00: maakuntajohtaja Marko Korhonen, maakuntahallituksen pj. 

Seppo Kääriäinen, 8.7.2020 maakuntajohtaja Marko Korhonen ilmoitti, etteivät osallistu kuulemiseen 

• Miten Pohjois-Savon maakuntaliitto näkee Savonlinnan aseman Pohjois-Savossa? 

• Miten arvioitte Savonlinnan EU-rahoituksen mahdollisuuksia osana Pohjois-Savoa? 

• Minkälaiset ovat Savonlinnan mahdollisuudet hyödyntää Kaakkois-Suomi - Leningrad-Oblast - 

Pietari ENI-ohjelman rahoitusta osana Pohjois-Savoa? 

• Saadaanko Savonlinnan strategiset kärjet Pohjois-Savon kärkihankkeiden joukkoon? 

o Teknologiapuisto, jossa on mm. Aalto-yliopiston mikroselluloosalaboratorio ja professuuri, 

XAMK:n kuitulaboratorio, jätevesikäsittelylaboratorio ja LUKE:n solukkoviljelylaboratorio 

sekä XAMK:n elektroniikan testilaboratorio, valmisteilla puunkäsittelyn testilaboratorio. 

o Parikkalan raja-aseman kansainvälistäminen? 

o Saimaan ja Savonlinnan matkailumarkkinointi? 

o VT14 saaminen valtakunnalliseen liikennejärjestelmäsuunnitelmaan investointihankkeeksi? 

o Savonlinnan lentokenttä ja säännöllisen reittiliikenteen sekä charter-lentoliikenteen 

tukeminen?  

o Mekaaninen metsäteollisuus? 

o Kansallinen kaupunkipuisto? 

o Kaupunkikeskustan tukeminen  

• Xamk Savonlinnan kampuksen asema Pohjois-Savon yliopisto- ja korkeakouluverkostossa? 

• SamiEdun itsenäisenä osana Pohjois-Savon ammattikouluverkostoa? 

• Miten maakuntaliiton jakama rahoitus jakautuu Pohjois-Savon maakunnan sisällä eri kaupunkien 

välillä? 

• Miten Pohjois-Savo on valmis panostamaan Savonlinnan matkailun kehittämiseen osana Saimaan 

matkailumarkkinointia? 

• Miten Pohjois-Savo näkee Pietarin yhteistyön strategisena osana Pohjois-Savon strategista 

painopistettä? 

• Savonlinnan keskussairaalan turvaaminen ympärivuorokautisena päivystyssairaalana Pohjois-Savon 

edunvalvonnassa? 

• Savonlinnan ratasiltaan rahoituksen saaminen? 

Etelä-Savo maakuntaliitto ti 11.8.2020 klo 17.30, maakuntajohtaja Pentti Mäkinen, maakuntahallituksen 

puheenjohtaja Jarkko Wuorinen 

• Millaisia vaikutuksia Etelä-Savon maakuntaliitto näkee Savonlinnalle tilanteessa, jossa maakunta 

vaihtuisi Pohjois-Savoon?  

• Miten Etelä-Savon maakuntaliitto näkee Savonlinnan aseman Etelä-Savossa? 

• Miten arvioitte Savonlinnan EU-rahoituksen mahdollisuuksia osana Etelä-Savoa? 

• Minkälaiset ovat Savonlinnan mahdollisuudet hyödyntää Kaakkois-Suomi - Leningrad-Oblasti-Pietari 

ENI-ohjelman rahoitusta osana Etelä-Savoa? 

• Saadaanko Savonlinnan strategiset kärjet Etelä-Savon kärkihankkeiden joukkoon? 



o Teknologiapuisto, jossa on mm. Aalto-yliopiston mikroselluloosalaboratorio ja professuuri, 

XAMK:n kuitulaboratorio, jätevesikäsittelylaboratorio ja LUKE:n solukkoviljelylaboratorio 

sekä XAMK:n elektroniikan testilaboratorio, valmisteilla puunkäsittelyn testilaboratorio. 

o Parikkalan raja-aseman kansainvälistäminen? 

o Saimaan ja Savonlinnan matkailumarkkinointi? 

o VT14 saaminen valtakunnalliseen liikennejärjestelmäsuunnitelmaan investointihankkeeksi? 

o Savonlinnan lentokenttä ja säännöllisen reittiliikenteen sekä charter-lentoliikenteen 

tukeminen?  

o Mekaaninen metsäteollisuus? 

o Kansallinen kaupunkipuisto? 

o Kaupunkikeskustan tukeminen  

• Xamk Savonlinnan kampuksen asema Etelä-Savon yliopisto- ja korkeakouluverkostossa? 

• SamiEdun itsenäisenä osana Etelä-Savon ammattikouluverkostoa? 

• Miten maakuntaliiton jakama rahoitus jakautuu Etelä-Savon maakunnan sisällä eri kaupunkien 

välillä? 

• Miten Etelä-Savo on valmis panostamaan Savonlinnan matkailun kehittämiseen osana Saimaan 

matkailumarkkinointia? 

• Miten Etelä-Savo näkee Pietarin yhteistyön strategisena osana Etelä-Savon strategista 

painopistettä? 

• Savonlinnan keskussairaalan turvaaminen ympärivuorokautisena päivystyssairaalana Etelä-Savon 

edunvalvonnassa? 

• Savonlinnan ratasiltaa rahoituksen saaminen? 

Itä-Savon sairaanhoitopiiri ke 12.8.2020 klo 16, kuntayhtymän johtaja Panu Peitsaro, 

kuntayhtymähallituksen pj. Pekka Nousiainen 

• Kummassa sairaanhoitopiirissä Savonlinna säilyttää paremmin ympärivuorokautisen päivystyksen 

sairaalan ml. kirurgia, sisätaudit ja anestesiologia? 

• Minkälaiset lupaukset neuvottelumuistioissa on Pohjois-Savosta ja minkälaiset Etelä-Savosta? 

• Millä työnjakomallilla Savonlinnassa säilytetään ympärivuorokautisen päivystyssairaalan asema 

Pohjois-Savossa? 

• Millä työnjakomallilla Savonlinnassa säilytetään ympärivuorokautisen päivystyssairaalan asema 

Etelä-Savossa? 

Etelä-Savon sairaanhoitopiiri ke 12.8.2020 klo 17, kuntayhtymän johtaja Risto Kortelainen, 

kuntayhtymähallituksen pj. Aira Kietäväinen 

• Miten Etelä-Savo näkee työnjaon eri keskussairaaloiden välillä? 

• Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen päivystyksen erikoissairaanhoito 

sisältäen kirurgian, sisätaudit ja anestesiologian?  

• Miten lupaus käytännössä toteutetaan?  

• Lupaatteko, että Etelä-Savon sote- maakunnassa Savonlinnaan sijoittuu sote-maakunnan 

hallintokeskus ja ylin johto?  

• Tuleeko Etelä -Savon sairaanhoitopiiri sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden välillä 

tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi- ja työpaikkamuutokset toteutetaan 

neutraalisti Savonlinnan ja Mikkelin sairaaloiden välillä? 

• Paljonko on investoitu toimitiloihin viimeisen 5 vuoden aikana ja investointisuunnitelma seuraavan 

viiden vuoden ajalle? 



• Kuinka sairaanhoitopiirin jo toteuttamat ja suunnitteilla olevat investoinnit tulevat vaikuttamaan 

ympärivuorokautisen päivystyssairaalan säilymiseen Savonlinnassa? 

• Miten ammattikorkeakoulun ja ammattiopiston hoito- ja hoiva-alan harjoittelupaikat turvataan?   

• Mikä on Pieksämäen aluesairaalan asema Etelä-Savon sairaalaverkostossa? 

Pohjois-Savon sairaanhoitopiiri ke 12.8.2020 klo 18, kuntayhtymän johtaja Risto Miettunen, 

kuntayhtymähallituksen pj. Markku Rossi 

• Miten Pohjois-Savo näkee työnjaon eri keskussairaaloiden välillä? 

• Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen päivystyksen erikoissairaanhoito 

sisältäen kirurgian, sisätaudit ja anestesiologian?  

• Miten lupaus käytännössä toteutetaan?  

• Lupaatteko, että Pohjois-Savon sote-maakunnassa Savonlinnaan sijoittuu sote-maakunnan 

hallintokeskus ja ylin johto?   

• Tuleeko Pohjois-Savon sairaanhoitopiiri sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden 

välillä tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi- ja työpaikkamuutokset, 

toteutetaan neutraalisti Savonlinnan ja Kuopion sairaaloiden välillä? 

• Paljonko on investoitu toimitiloihin viimeisen 5 vuoden aikana ja investointisuunnitelma seuraavan 

viiden vuoden ajalle? 

• Kuinka sairaanhoitopiirin jo toteuttamat ja suunnitteilla olevat investoinnit tulevat vaikuttamaan 

ympärivuorokautisen päivystyssairaalan säilymiseen Savonlinnassa? 

• Miten ammattikorkeakoulun ja ammattiopiston hoito- ja hoiva-alan harjoittelupaikat turvataan?   

• Mikä on Varkauden, Iisalmen sekä Kuopion sairaaloiden asema Pohjois-Savon sairaalaverkostossa? 

Mikkelin kaupunki 13.8.2020 klo 16, Kuopion kaupunki 13.8.2020 klo 17.30 

• Lupaatteko, että Savonlinnassa säilyy ympärivuorokautisen päivystyksen erikoissairaanhoito 

sisältäen kirurgian, sisätaudit ja anestesiologian 

• Miten lupaus käytännössä toteutetaan?  

• Lupaatteko, että Pohjois-Savon sote-maakunnassa / Etelä-Savon sote-maakunnassa Savonlinnaan 

sijoittuu sote-maakunnan hallintokeskus ja ylin johto?   

• Tuleeko Mikkeli ja Kuopion kaupungit sitoutumaan siihen, että tulevaisuudessa sairaaloiden välillä 

tehtävät palvelutuotannon rakenteelliset muutokset, volyymi- ja työpaikkamuutokset, toteutetaan 

neutraalisti Savonlinnan ja Kuopion sairaaloiden välillä? 

• Kuopion kaupunki osallistuu etäyhteydellä, Teams 

Elinkeinoelämän yhdistykset/järjestöt ma 17.8.2020 
Kauppakamarin Sln:n osaston puheenjohtaja  Ari Hämäläinen, klo 16 
Savonlinnan seudun yrittäjät ry: yhdistyksen puheenjohtaja, Oskari Malkki klo 16.20 
Kerimäen yrittäjät ry: yhdistyksen puheenjohtaja, Arto Koponen klo 16.40 
Punkaharjun yrittäjät ry: yhdistyksen puheenjohtaja, Ruth Lähdeaho-Kero klo 17.00 
Savonrannan yrittäjät ry: yhdistyksen puheenjohtaja, Juha Voutilainen klo 17.20 
MTK Savonlinnan-seutu: puheenjohtaja Sari Saari-Muhonen klo 17.40 
Piällysmies ry (Leader-toimija): toiminnanjohtaja Teppo Leppänen: klo 18.00 
MTK Punkaharjun seutu: puheenjohtaja Kirsti Laamanen: klo 18.20 
 
 

• Miten näette edustamienne yhdistysten/järjestöjen kannalta jos Savonlinna on osa a) Pohjois-
Savon tai b) Etelä-Savon maakuntaa?  

• Mitkä oleelliset asiat muuttuvat heikommiksi/paremmiksi?  



• Mitä asioita pitää ottaa ehdottomasti huomioon? 
 
 
Xamk: ma 17.8.2020 klo 18.40, ammattikorkeakoulun hallituksen pj, ammattikorkeakoulun rehtori ja 

vararehtori  

• Miten Savonlinnan liittyminen Pohjois-Savoon vaikuttaisi Xamk:n Savonlinnan toimintaan? 

• Mitkä ovat edellytykset sille, että sairaanhoitaja- ja jalkaterapia sekä fysioterapiakoulutusta voidaan 

jatkaa Savonlinnassa? 

 

Sosterin henkilöstöjärjestöt ma 24.8.2020  klo 16.00 

• Miten yhdistyksenä näette,  jos olette osana a) Pohjois-Savon tai b) Etelä-Savon Sote- aluetta? 

• Mitkä ovat ne tärkeät asiat mitkä pitää ottaa huomioon Sote- alueen muutoksessa? 

• Mitkä oleelliset asiat muuttuvat heikommiksi/paremmiksi? 
 

SAMIedu ma 24.8.2020 klo 16.20, kuntayhtymän johtaja Jukka Mustonen, kuntayhtymähallituksen 

puheenjohtaja Erkki Muukkonen  

• Miten Savonlinnan liittyminen Pohjois-Savoon vaikuttaisi SAMIedu:n toimintaan? 

• Mitkä ovat edellytykset sille, että lähihoitajakoulutusta voidaan jatkaa Savonlinnassa? 

 

Savonlinnan Seudun Matkailu Oy 24.8.2020 klo 16.40, toimitusjohtaja Jaana Komi 

• Miten näette edustamienne yhdistysten/järjestöjen kannalta jos Savonlinna on osa a) Pohjois-
Savon tai b) Etelä-Savon maakuntaa?  

• Mitkä oleelliset asiat muuttuvat heikommiksi/paremmiksi?  

• Mitä asioita pitää ottaa ehdottomasti huomioon? 
 


